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 »یزدانی« 
تانک روس را شکست داد!

ایسنا: دارنده مدال های طلای جهان و المپیک 
در نظرسنجی اتحادیه جهانی کشتی عنوان 
محبوب ترین قهرمان المپیک در رشته کشتی 
آزاد را از آن خود کرد. اتحادیه جهانی کشتی، 
نظرسنجی محبوب ترین قهرمانان المپیک در 
رشته کشتی آزاد را برگزار کرد و در پایان حسن 
یزدانی با رای طرفداران  کشتی به عنوان نخست 
رسید. در این نظرسنجی که با حضور ۱۶ قهرمان 
المپیک رشته کشتی آزاد از سراسر جهان برگزار 
شد، حسن یزدانی و عبدالرشید سعدا...یف دارنده 
۵ طلای جهان و المپیک و ملقب به تانک روس به 
فینال رسیدند که در پایان یزدانی با رای طرفداران 

کشتی به عنوان نخست رسید. 

خارجازمستطیلسبز

 شکایت »کاسیاس« 
از یک برنامه تلویزیونی 

سنگربان سابق رئال مادرید و تیم ملی اسپانیا 
از یک برنامه تلویزیونی و تهیه کننده آن شکایت 
کرد. وکلای ایکرکاسیاس از یک مجری تلویزیونی 
و  »خوسه آنتونیو آویلس«  به نام  اسپانیا  در 
تهیه کننده برنامه تلویزیونی »ویوالاویدا« به خاطر 
این ادعا که سنگربان سابق رئال مادرید با یک 
خواننده اسپانیایی وارد رابطه عاطفی شده است، 
شکایت کرد. کاسیاس چندماه قبل به صورت 
غیرمنتظره از همسر سابق خود ساراکاربونرو 
که از او فرزند هم دارد جدا شد و طبق ادعای 
خوسه آنتونیوآویلس او به تازگی با فرد دیگری 
ارتباط برقرار کرده است که همین موضوع 
خشم سنگربان پیشین تیم ملی اسپانیا را در 
پی داشته و او را مجاب کرده که از عوامل انتشار 
این خبر شکایت کند. طبق گزارش نشریه نشریه 
»راسون« اسپانیا، وکلای کاسیاس بابت انتشار 
این خبر کذب نه تنها از خوسه آنتونیو آویلس 
خواسته اند که به صورت رسمی آن را تکذیب 
کند، بلکه بابت خدشه ای که به اعتبار حریم 
خصوصی این بازیکن وارد آمده 300 هزار یورو 

غرامت خواسته اند.

خـــبر

دیـــدگاه

دیدار دربی در شأن استقلال و پرسپولیس نبود. هر ۲ 
مربی ترسو بازی کردند. هم استقلال و هم پرسپولیس در 
لاک دفاعی فرورفته بودند. نمی توان گفت کدام تیم نسبت 
به دیگری برتری داشت. ۱0 دقیقه اول نیمه دوم  شور و 
هیجان داشت. شاید اگر توپ آل کثیر به گل تبدیل می شد، 
بازی جور دیگری رقم می خورد. در مجموع دیدار جذابی 
را شاهد نبودیم. پرسپولیس، پرسپولیس همیشگی نبود، 
گل محمدی ترسو بازی کرد و ترکیب ایده آلی انتخاب نکرد. 
تعویض های او اشتباه بود. پهلوان خیلی ضعیف بازی کرد و 
باید زودتر تعویض می شد. عالیشاه باید در سمت چپ بازی 
می کرد، چون او بازیکن سرعتی است و می تواند برای مدافعان 
دردسر ایجاد کند. سرخپوشان مانند هفته های گذشته خود در 
لیگ برتر، فوتبال بازی نکردند. استقلال هم بازی خوبی از خود 
به نمایش نگذاشت. انگار می خواستند استقلال را برنده بازی 
کنند تا از نظر روحی و روانی، ضربه نخورند. این دیدار به هیچ 
عنوان بارفنی نداشت. ۲ تیم سعی داشتند بیشتر در ضربات 
شروع مجدد یا در کرنرها به گل برسند. طرح و برنامه استقلال 
از ضربات کرنر و شوت از راه دور بود. ترابی در دیدار مقابل 
استقلال، در حد نام پرسپولیس بازی نکرد و نتوانست انتطارات 
را برآورده کند. بازیکنان هر ۲ تیم، فوتبال ایران را با بازی که 
انجام دادند زیرسوال بردند. تا به حال فوتبال به این بی کیفیتی 
ندیده بودم. مشخص بود آبی پوشان می خواستند بازی را به 
ضربات پنالتی بکشانند، زیرا می دانستند حسینی می تواند 
برایشان موثر باشد. حسینی همیشه در روز های سخت، کمک 
حال استقلال بوده است. امیدوارم استقلال قدر حسینی را 
بداند. او فرشته نجات آبی پوشان بود. استقلال قدرنشناس است 
و بار ها این اتفاق رخ داده که بازیکنانی آمده اند و با دلخوری 
رفته اند. حسینی طی چند فصل اخیر با عملکردش استقلال را 
از باخت نجات داده بود. طرفداران استقلال با او برخورد خوبی 
نداشتند. حسینی نیاز به حمایت و تشویق دارد. این روز ها 
فوتبال ایران، دیگر بازیکن یا ستاره ای ندارد. در استقلال یزدانی 
در خط دفاع باهوش بود و عملکرد خوبی داشت. در پرسپولیس 
هم فرجی بازی مطلوبی از خود به جای گذاشت. یک تیم باید 
حذف می شد که این مساله برای پرسپولیس اتفاق افتاد. 
قرمز های پایتخت باید از حاشیه ها دوری کنند تا در لیگ برتر 
فوتبال به مشکل نخورند و بتوانند قهرمان شوند. امیدوارم 
استقلال در جام حذفی، عنوان قهرمانی را به دست بیاورد تا 

شاهد دربی دیگری این بار در سوپرجام باشیم.

مربیان ترسو در دربی 96 

    مجسمه 
پس از اینکه مجسمه مسوت اوزیل نیز به لیست 
مشاهیر موجود در یکی از معتبرترین نمایشگاه های 
ترکیه اضافه شد، این ستاره سابق تیم ملی آلمان با حضور 
در نمایشگاه مادام توسو استانبول، از مجسمه خودش 

رونمایی کرد و با آن عکس یادگاری گرفت.

        پیام تبریک 
صفحه رسمی توییتر AFC تولد مهدی طارمی را 
تبریک گفت  و او را ماشین گلزنی خواند. کنفدراسیون 
فوتبال آسیا عنوان کرد که مهدی طارمی در سال های 
2016 و 2017 با پرسپولیس توانست به مقام قهرمانی در 

لیگ برتر ایران دست پیدا کند.

               قهرمانی 
قهرمانی آرژانتین با لیونل مسی در کشور چین نیز به 
شکلی ویژه جشن گرفته شد. یک هوادار خوش ذوق و 
متمول چینی هوادار لیونل مسی و تیم ملی آرژانتین 
به شکلی ویژه قهرمانی آلبی سلسته در کوپاآمه ریکا 

را جشن گرفت.

ت
شــ

سنو
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تراکتور در این فصل تغییرات زیادی داشته و 
حالا با هدایت فیروز کریمی در مسابقات به میدان 
می رود. تراکتور در سال های اخیر همواره به عنوان 
مدعی در مسابقات حضور داشته ولی در فصل 
جدید این تیم برخلاف خواسته هواداران پرشور 
آن، شانس کسب قهرمانی ندارد. میلاد فخرالدینی 

بازیکن تراکتور در این خصوص صحبت کرد. 
  در مورد تقابل تراکتور با گل گهر چه 

نظری دارید؟
بازی خیلی مهم و سختی با گل گهر داشتیم و 
می توان گفت همه ما از اهمیت این بازی و کسب 
پیروزی در آن آگاه بودیم و خوشبختانه به آن 
دست پیدا کردیم. اگرچه این اتفاق خیلی دیر 
رخ داد ولی مهم این بود که در نهایت دست پر از 

زمین خارج شدیم. 
  در مورد تقابل با امیر قلعه نویی نظر 

شما چیست؟
 من همیشه گفته ام بخش زیادی از فوتبالی 
را مدیون آقای قلعه نویی هستم و همیشه برای 
ایشان احترام زیادی قائل بودم و هستم و به ایشان 
ارادت دارم و خوشحال شدم از نزدیک ایشان را 

دیدم و برایشان آرزوی موفقیت دارم.
  تراکتور در این فصل شانس قهرمانی 

ندارد!
زمان هم که کمی در جدول  ما همان   
فاصله گرفته بودیم خودمان را مدعی سهمیه 
لیگ  در  امتیازات  به هرحال  می دانستیم. 
نزدیک است و با چند امتیاز می توانید چند 
رتبه جابه جا شوید. خداراشکر که نتایج خوبی 
کسب کردیم ولی هنوز هم کار سختی در پیش 
است و دیدارهای سختی در ادامه فصل داریم 
که امیدوارم با نتایج خوبی همراه باشد و همه 

تلاش مان را در این راه به کار می گیریم.
  در مورد تقابل با آلومینیوم چه نظری 

دارید؟
آلومینیوم تیم خیلی خوبی است و نشان داده 
می تواند یقه تیم های مدعی بالای جدول را بگیرد 
و کار سختی مقابل این تیم داریم ولی هدف ما 
این است که بیشترین امتیازات ممکن را در ادامه 

فصل کسب کنیم.
  بازی 2 هفته آینده با پرسپولیس را 

چگونه ارزیابی می کنید؟
پرسپولیس تیم خوب و قدرتمندی است و 
نتایج سال های اخیر این تیم به خوبی گواه صحبت 
من است و بازی خیلی سختی برابر آنها خواهیم 
داشت ولی همه تلاش مان را می کنیم که در این 
بازی موفق شویم. این دیدار برای هواداران تراکتور 
خیلی مهم است و برای همین تلاش ما بر این 

است که بتوانیم هوادارانمان را خوشحال کنیم.
  در پایان فصل چه برنامه ای برای 

همکاری با تراکتور دارید؟
من در پایان فصل قراردادم تمام خواهد شد و 
هنوز تصمیمی در این خصوص نگرفتم و تمرکزم 
روی سه بازی باقی مانده است که امیدوارم با 
امتیازات کامل از آن خارج شویم و پس از آن به 

فکر فصل آینده خواهم بود. 

گفتوگو

ایسنا: هافبک تیم ملی فوتبال ایران تنها ایرانی حاضر 
در بین بازیکنان تیم های ۵ لیگ معتبر اروپاست. علیرضا 
جهانبخش هافبک فصل گذشته برایتون پس از سه فصل 
حضور در لیگ برتر انگلیس با عقد قراردادی به باشگاه 
فاینوردروتردام هلند پیوست. به این ترتیب در حال حاضر 
سامان قدوس تنها بازیکن ایرانی است که در ۵ لیگ معتبر 
اروپا قرار دارد. در بین تیم های حاضر در لیگ های، لیگ برتر 
انگلیس، بوندسلیگاآلمان، سری A ایتالیا، لالیگا اسپانیا و 
لاشامپیونه فرانسه تنها یک ایرانی حضور دارد که آن هم موفق 
شد در این فصل جواز حضور در بالاترین سطح را به دست 
بیاورد. سامان قدوس هافبک ایرانی توانست با برنتفورد جواز 
حضور در لیگ برتر را به دست بیاورد تا در لیگ برتر بازی کند. 
او در فصل قبل در لیگ دسته یک عملکرد خوبی داشت و اتفاقا 
قبلا نیز به عنوان اولین ایرانی تاریخ لیگ فرانسه در آمیان 
عملکرد خوبی از خود ارائه داد. به نظر می رسد بازیکنانی 
چون مهدی طارمی، سردار آزمون، میلاد محمدی یا سعید 
عزت اللهی بتوانند در بین تیم های لیگ های معتبر باشند 
ولی این اتفاق فعلا رخ نداده است و باید دید این بازیکنان و 
سایر نفرات تیم ملی فوتبال ایران جاه طلبی لازم برای حضور و 
درخشش در لیگ های معتبر اروپایی را دارند یا خیر. در همین 
چند سال پیش بازیکنان ایرانی زیادی در لالیگا و بوندسلیگا 
داشتیم که اکنون تعداد آن به صفر رسیده است این در حالی 
است که تیم ملی فوتبال ایران اکنون یکی از نسل های طلایی 
خود را در اختیار دارد و عدم حضور بازیکنان ایرانی در لیگ های 

معتبر می تواند جای سوال داشته باشد.

  دوران حضور جان لوئیجی بوفون در یوونتوس فصل 
گذشته به پایان رسید، اما این سنگربان کهنه کار ایتالیایی 
همچنان پیگیر اتفاقاتی است که در تیم سابقش رخ می دهد. 
پس از آنکه بوفون اعلام کرد دومین دوره حضورش در یوونتوس 
را پایان می دهد، این باشگاه ماسیمیلیانوآلگری را برگرداند تا 
ناکامی هایی که در دو فصل پس از برکناری او متحمل شده 
بود را جبران کند و این همان اتفاقی است که بوفون معتقد 
است با بازگشت آلگری رخ خواهد داد. بوفون 43 ساله درباره 
بازگشت ناکامی های فصل گذشته یوونتوس که فقط موفق 
به فتح جام حذفی شد؛ گفت: من فکر می کنم یوونتوس 
به عنوان یک تیم، تمام معیارها را برای بردن دوباره اسکودتو 
دارد. گاهی اوقات درباره عملکرد و دستاوردهای فصل گذشته 
یوونتوس با وجود قهرمانی در جام حذفی و سوپرجام با رویکرد 
منفی اظهارنظر می شود اما در فصل گذشته انتظارات از تیم ما 
متفاوت بود، هر چند که آن احساس ناراحتی در ما باقی ماند. 

دوباره حالا مدیران باشگاه از آلگری خواهند خواست که 
اسکودتو را ببرد و به نظر من هیچ کس مانند او 
نمی داند که یوونتوس برای احیاشدن به چه 
چیزی نیاز دارد. بوفون سپس به قهرمانی 
تیم ملی کشورش در رقابت های یورو ۲0۲0 

اشاره داشت و نقشی که دو هم تیمی 
سابقش جورجو کیه لینی و لئوناردو 
بونوچی در این اتفاق ایفا کردند. 
او اظهارداشت: نمایش کیه لینی 
غافلگیرکننده  اصلا  بونوچی  و 
نبود. آنها مدت هاست که به عنوان 

الگوهای دفاع زبانزد هستند.  
 

فوتبالداخلی

بینالملل

یک کارشناس فوتبال می گوید: سال هاست که فوتبال 
تغییرات جدیدی نداشته و به همین دلیل حوصله مسئولان 
فیفا سررفته اما همین الان هم فوتبال جذاب است و باید اجازه 

دهند به این شکل برگزار شود.
  قوانین جدید  فیفا

ابراهیم قاسمپور، درباره قوانین جدید فیفا برای اصلاح 
ساختار فوتبال و اجرای این قوانین در قالب تورنمنتی 
چهارجانبه اظهارداشت: این قوانین نکات مثبت و منفی 
دارد. شاید به رسیدن حق به حقدار کمک کند اما فوتبال را از 
تب وتاب می اندازد. مثلا می گویند چرا در فوتبالی که تماما با پا 
انجام می شود، اوت را با دست پرتاب می کنند؟ اگر اوت هم با پا 
شروع شود، چه فرقی با کرنر دارد؟ باید یک فرقی بین این دو 
مساله باشد. وی تصریح کرد: اوت دستی به فوتبال می آید. هنگام 
رنگ آمیزی ساختمان از رنگ های متفاوت استفاده می شود. این 
موضوع به جذابیت خانه کمک می کند. اوتی که از یک متری 

کرنر با پا زده شود چه فرقی با کرنر دارد؟
  کاهش زمان نیمه 

این کارشناس فوتبال درباره قانون اول فیفا برای کاهش 
زمان هر نیمه فوتبال از 4۵ دقیقه به 30 دقیقه زمان مفید که 
به اعتقاد برخی از کارشناسان جلوی اتلاف وقت را می گیرد؛ 

اظهارکرد: وقتی یک تیمی  فشار زیادی هم بیاورد، دروازه بان 
می تواند پای خود را بگیرد و زمین بیفتد و فوتبال را از تب وتاب 
بیندازد. به نظرم این تصمیم خیلی به سود فوتبال نیست. 
توقف زمان بازی باعث می شود فوتبال از هیجان و سرعت 

خود بیفتد.
  تعویض های  نامحدود 

قاسمپور درباره تعویض های نامحدود که به اعتقاد 
موافقان به نفع سلامتی بازیکنان است و مخالفان 
می گویند به نفع تیم های ضعیف خواهد شد که 

می توانند با استفاده از بازیکنان تازه نفس 
با قدرت بیشتری دفاع کنند، گفت: این 
قانون هم نکات مثبت و منفی دارد. از 
یکطرف با آوردن هفت، هشت بازیکن 
جدید می توانید بازیکنی مانند مسی 
را از نفس بیندازید. از سوی دیگر 
تیم های ضعیف ممکن است لطمه 
مانند  بضاعتی  با  تیم های  بخورند. 
پرسپولیس در ایران در حال حاضر در 

داخل و روی نیمکت بازیکنان خوبی دارند 
و از تعویض نامحدود بهره خواهند برد.

  قانون کارت زرد 
او درباره قانون هر کارت زرد، ۵ دقیقه خروج از زمین که 
برخی می گویند برای جلوگیری از خطاهای پرتعداد برای 
اتلاف وقت بازی و مهار ستاره های فوتبال است؛ افزود: مخالف 
هستم. همین چیزی که می گویید راه گریز هم دارد. به نظرم 
این قانون خوب نیست. می توانند شدت عمل به خرج دهند و 
کلا با کارت زرد بازیکن از بازی بیرون برود. اینکه بازیکن پنچ 

دقیقه تعلیق شود، کاملا سرد خواهد شد.
  سیاست 

این کارشناس فوتبال با تشبیه تصمیمات اخیر فیفا 
به تصمیمات سیاست مداران گفت: اینکه چهار نفر 
در اتاقی بنشینند و برای کل جهان تصمیم بگیرند 
درست نیست. فوتبال سال هاست که دستخوش 
تغییراتی نبوده و حالا حوصله همه سررفته اما همین 
فوتبال خوب است و اجازه دهند به همین 
شکل برگزار شود. قاسمپور تاکید کرد: 
در حال حاضر جهان به خاطر تغییرات 
اقلیمی  در خطر افتاده اما هیچیک از 
طرح های گذشته اجرا نمی شود اما در 
فوتبال چون بحث مسائل مالی است، 
می خواهند این تغییرات را اجرایی 
کند. البته بعداز برگزاری تورنمنت 
فیفا با این قوانین می توان بهتر درباره 
این مساله صحبت کرد و به نتیجه گیری 

رسید.

ابراهیم  قاسمپور: 

حوصله  فیفا   سر رفته است 

از  استفاده  ماجرای  آرمان ملی: 
کمک داورویدوئی در فوتبال کشورمان با 
تشکیل کارگروه و البته حضور »فغانی« وارد 
فاز تازه ای شده است که البته به نظر می رسد 
در این بین تحریم ها بزرگترین مانع ورود این 

تکنولوژی به ایران است. 
  ورود  فدراسیون 

در شرایطی که طی 3 سال اخیر تکنولوژی 
ویدئویی در خیلی از کشورها و به خصوص در 
رقابت ها و تورنمنت های مهم به کار گرفته 
شده، این موضوع طی فصول اخیر با توجه به 
تحریم ها و مشکلاتی که وجود داشت در ایران 
نتوانسته به کار گرفته شود. اردیبهشت ماه 
سالجاری منصور قنبرزاده، سرپرست دبیرکل 
وقت فدراسیون که به تازگی جای خود را به 
کامرانی فر داده است، درباره برنامه هایی که 
برای ورود VAR به فوتبال ایران داشته اند، 
توضیح داده است: آقای حسن کامرانی فر 
از داوران برجسته و تحصیلکرده و شناخته 
شده داوری فوتبال کشور به عنوان سرپرست 
دپارتمان داوری انتخاب شدند که با کمک 
ایشان اقدامات بزرگی برای داوری فوتبال 
 VAR کشور انجام خواهد شد. قنبرزاده درباره
گفت: طبق برنامه ریزی صورت گرفته، از هفته 
آینده کارگروهی تشکیل می دهیم و ابتدا 
تمام سوابق فعالیت های قبلی مورد بررسی 
قرار بگیرد و سپس نسبت به شرایط موجود 
ادامه مسیر را امکان سنجی می کنیم. بالاخره 
براساس الزامات و دستورالعمل های فیفا باید 
تمام اقدامات انجام و مستندات جمع آوری 
 VAR شود. این کارگروه به صورت ویژه بحث
را پیگیری خواهد کرد. ما حرفی نمی زنیم که 
نشود به آن عمل کرد. منتهی همه می دانیم 
که کشور در شرایطی تحریمی  سختی قرار 
دارد و فیفا الزامات بسیار مهمی  برای استفاده 
هر کشور از سیستم VAR تعیین کرده است. 
پس این قضیه با توجه به محدودیت های مالی 
برای انتقال پول و تحریم های بانکی و... کمی 
 زمان بر خواهد بود. ولی ما کار رسمی  را برای 
استفاده از این تکنولوژی در فوتبال کشور 
از هفته آینده همان طور که عرض کردم با 

جدیت با دستور ریاست آغاز خواهیم کرد.
  ورزشگاه های  داوطلب

سهیل مهدی در خصوص اینکه آیا شرایط 

استفاده از VAR را در فوتبال کشورمان 
داریم، عنوان کرد: بله، مدلی که باید وارد ایران 
شود هم به تایید فیفا رسیده اما برای نصب و 
راه اندازی سیستم کمک داورویدئویی مسیر 
و فرآیندی باید با آموزش طی شود. در هر 
مرحله که طی شود فیفا تایید می کند. مسیر 
تایید مقداری طولانی است و امیدوارم هرچه 
زودتر کار را شروع کنیم تا بتوانیم این مسیر 
را طی کنیم. اما به واسطه سخت افزار، شرایط 
کاملا فراهم است. بعضی از ورزشگاه ها از 
جمله نقش جهان، شهدای فولاد و آزادی هم 
داوطلب شده اند. امیدوارم فرآیند این پروژه 

هرچه زودتر آغاز شود.
  صحبت  عزیزی خادم 

رئیس فدراسیون فوتبال اظهارداشت: با 
توجه به اینکه پروسه استفاده از تکنولوزی 
و  است  بلندمدت  فرآیند  یک   VAR
مرحله به مرحله زیرنظر فیفا طی شود، نیاز 
به زمان داریم و نگاه ها باید واقع بینانه باشد 
و ایجاد توقع بیهوده نداشته باشیم. جلسه 
  )VAR(کارگروه سیستم کمک داورویدئویی
با حضور رئیس فدراسیون، رئیس سازمان 
لیگ، سرپرست دبیرکلی و اعضای کارگروه در 
دفتر رئیس فدراسیون برگزار شد. عزیزی خادم 
در ابتدای این جلسه گفت: با توجه به اینکه 
پروسه استفاده از این تکنولوزی یک فرآیند 
بلندمدت است و مرحله به مرحله زیرنظر فیفا 
طی شود، نیاز به زمان داریم و نگاه ها باید 

واقع بینانه باشد و ایجاد توقع بیهوده نداشته 
باشیم. خدمات شرکت های داخلی و خارجی 
توسط کارگروه بررسی و ارزیابی می شود. 
وی در ادامه اضافه کرد: فدراسیون فوتبال از 
تله بدهی که در آن افتاده بود، نزدیک به 30 
میلیارد تومان بدهی معوقه را پرداخت کرده 
است. هر تصمیمی که کارگروه VAR در این 
زمینه بگیرد از جانب فدراسیون مورد تایید 
است. زبده ترین افراد در این گروه حضور دارند. 
مشکل مالی برای استفاده از این تکنولوژی 
نداریم، بلکه مشکلی اصلی تحریم هاست. 
رئیس فدراسیون در پایان این نشست یادآور 
شد: آن طور که گفته می شود داوری مظلوم 
است، در حال حاضر به این صورت نیست. 
مدیران ارشد فدراسیون از حوزه داوران 
انتخاب شده است. بودن علیرضا فغانی در این 
کارگروه غنیمت است. حتی زمانی که وی در 
ایران حضور نداشته باشد در جلسات به صورت 
ویدئوکنفرانس شرکت خواهد کرد. لازم به 
توضیح است، در این نشست اعضا درباره روند 
راه اندازی VAR، میزبانی مسابقات مرحله 
نهایی جام جهانی ۲0۲۲ قطر و آماده سازی 
ورزشگاه آزادی بحث وتبادل نظر کردند. در 
پایان این نشست مجددا تاکید شد که پروسه 
استفاده از این تکنولوزی یک فرآیند بلندمدت 
است و مرحله به مرحله این فرآیند زیرنظر 
فیفا باید طی شود. همچنین مصوب شد در 
روزهای آینده از ۱۵ شرکت موردتایید فیفا 

که توان تامین تجهیزات مورد نیاز را دارند، 
استعلام های لازم  اخذ شود.

  نظر  فغانی
علیرضا فغانی، داور بین المللی فوتبال 
سیستم  راه اندازی  درباره  کشورمان 
کمک داورویدئویی در فوتبال ایران بیان کرد: 
یک کمیته تشکیل شد که داود رفعتی، مرادی 
و ابراهیم شکوری عضو آن بودند. در نهایت 
دوره آموزشی در ۲ مقطع برای راه اندازی 
این سیستم برگزار شد. در مقطعی با آمدن 
مومنی پروسه  VARدنبال نشد، اما الان 
باید این پروسه با حداکثر سرعت انجام شود، 
چون مطالبات همه هواداران فوتبال است 
و امیدوارم اجرایی شود. فغانی بیان کرد: در 
کل دنیا از VAR استقبال شده است و در یورو 
۲0۲0 هم کارساز بود. حتی اشتباهاتی هم 
بود که اگر در دربی پایتخت این سیستم را 
داشتیم، به من و تیم داوری ام کمک می شد. 
داور بین المللی فوتبال درباره کم اعتراض ترین 
دربی تاریخ با قضاوت او اظهارکرد: هر چقدر 
تنش و درگیری کمتر باشد، بازی های زیباتری 
را شاهد هستیم؛ اما در این دیدار متاسفانه 
تماشاگران نبودند. باید گفت همه درگیری ها 
از بازیکنان به سکو و بعد فضای مجازی کشیده 
می شود. فضای مجازی روی ارکان فوتبال هم 
فشار می آورد. فغانی عنوان کرد: من به سهم 
خودم گوشه ای از کار را می گیرم تا بازی ها را 
در ادامه مسابقات لیگ برتر آغاز کنیم تا بعداز 
اتمام لیگ ایران؛ در کشورم هستم. چون در 
یک گروه ایران و در گروه دیگر رقابت های 
نهایی جام جهانی ۲0۲۲ قطر، استرالیا است؛ 
من شانسی برای قضاوت ندارم. امیدوارم به 
داوران ایرانی در این مسابقات قضاوت برسد. 
ما در جایی حضور داریم که عملکردمان 
موردارزیابی قرار می گیرد و غیبتم دلیل 
بر خط خوردن از جام جهانی نیست. فغانی 
در مورد دلتنگی برای فوتبال ایران بعداز 
مدت طولانی از آخرین قضاوتش بیان کرد: 
برای آدم های فوتبال ایران دلتنگ شدم، اما 
برای شرایط فوتبال باید بگویم نه، اینگونه نبود. 
در دربی خوشبختانه احترام دوطرفه خاصی 
بین تیم برگزارکننده و بازیکنان تیم ها بود و 
امیدوارم در برخورد با داوران جوان تر چنین 

رویه ای باشد تا داوران راحت تر کار کنند.

میلاد  فخرالدینی: 
 »تراکتور« 
 کار سختی 

تحریم؛ بزرگترین سد ورود  VAR  به  ایران در پیش  دارد!
بهزادداداشزاده

 کارشناس  فوتبال 

رئیس کمیته آموزش فدراسیون فوتبال گفت: باید برای 
مدیران و سرمربیان جدا از کلاس های فنی، آموزش هایی 
داشته باشیم که آنها را از لحاظ رفتاری و کنترل خشم و هیجان 
به سطح بالاتری برسانیم. نیما نکیسا درباره سطح فنی دربی 
حذفی پایتخت، اظهارداشت: بازی کم موقعیت و کسل کننده ای 
بود و فکر می کنم این بازی خیلی تحت تاثیر نام »حذفی« بود. 
از سوی مربیان و کادرهای فنی ۲ تیم تفکر محافظه کارانه 
وجود داشت، البته ما نمی توانیم خود را جای آنها بگذاریم اما 
مساله مهم این است که استقلال در ضربات پنالتی پیروز شد 

و موقعیت زیادی از سوی دو تیم در جریان بازی ایجاد نشد و 
بیشتر جنگ در وسط زمین جریان داشت.  بازیکن پیشین 
پرسپولیس درباره بیانیه ها و حواشی پیش از این بازی عنوان 
کرد: وقتی لباس مدیریت بر تن می کنیم باید رفتار و گفتارمان 
هم بر مبنای آن سمت باشد. چند روز پیش متاسفانه با بحث 
یک وزیر و یک نماینده مجلس در یک استان مواجه شدیم. 
نوع ادبیات به کار برده شده از سوی یک وزیر، هرچقدر هم که 
تحت فشار باشد، می تواند اشاعه کننده به جامعه باشد. هرچه 
مقام و سمت بالاتر باشد، باید خیلی سنجیده تر صحبت شود. 

وقتی بزرگان کشور در بدنه دولت از ادبیات خوبی استفاده 
نمی کنند، همین موضوع به سطوح پایین تر اشاعه پیدا می کند 
و به یک گویش جدید تبدیل می شود. وی درباره اینکه قرار 
بود کمیته اخلاق به این مسائل ورود پیدا کند، تصریح کرد: 
برای مدیران ما زشت است که کمیته اخلاق به اظهارات شان 
ورود کند. خیلی از مدیران ما خوشتن دار هستند اما متاسفانه 
نتیجه گرایی باعث می شود که این طور برخورد کنند. رئیس 
کمیته آموزش فدراسیون فوتبال، اضافه کرد: اینکه چه مسائلی 
در حیطه کاری  مدیران است و باید در چه فضا هایی ورود کنند و 
در چه فضاهایی وارد نشوند، نیاز به آموزش دارد. ما همه احتیاج 
به آموزش داریم و این اصلا چیز بدی نیست. باید برای مدیران 
و سرمربیان کلاس هایی را برگزار کنیم که آنها را از لحاظ 

رفتاری و کنترل خشم به سطح بالاتری برسانیم.

نیما  نکیسا:
تفکرات »مجیدی« و »گل محمدی« محافظه کارانه بود


